
REFERAT AF MØDE I LYNETTEHOLM-GRUPPEN 

 

Lynetteholm-gruppen holdt møde d. 28. september med følgende dagsorden: 

 

1. Opdatering om status i Lynetteholm-projektet 

2. CLUs to borgermøder: Udestående spørgsmål 

3. Den strategiske miljøvurdering: Vurdering af den samfundsøkonomiske analyse (v. Jakob), væsentlige 

problemstillinger og forberedelse af høringssvar 

4. Evt., incl. næste møde. 

 

For at få mest muligt tid til punktet om den strategiske miljøvurdering blev de to første punkter slået 

sammen. Det kunne noteres, at planlægning af de to borgermøder var i god gænge. Fsva. mødet d. 11. okt. 

var der aftaler med Jens Kvorning og Otto Anker Nielsen, som ville komme med oplæg om hhv. byudvikling 

og trafikinfrastruktur. Ved mødet d. 25. okt. var der nu aftaler med Karsten Arnbjerg-Nielsen og Michael 

Løvendal Kruse om at komme med oplæg om hhv. klimasikring og miljøforhold. Lokale på Arkitektskolen 

var på plads og sekretariatet var igang med annoncering. Sekretariatet var også anmodet om at skaffe 

mødevand, mikrofoner/højtalere og 2 flasker vin pr. oplægsholder. 

 

I tilknytning til den strategiske miljøvurdering (SMV) var der udarbejdet en samfundsøkonomisk analyse 

(findes her: https://www.trm.dk/publikationer/2022/analyse-samfundsoekonomiske-effekter-ved-

udvikling-af-oesthavnen). Analysen vurderes at behandle afgørende forudsætninger for udvikling af 

Lynetteholm og Østhavnen. I lyset heraf gav Jacob en gennemgang af hovedaspekterne i analysen. 

Grundliggende arbejdes ud fra to scenarier hvor det ene baseres på en tæt byudvikling med deraf mindre 

klimaaftryk og det andet omhandler spredt byudvikling bl.a. i omegnskommunerne. Begge scenarier tager 

udgangspunkt i en befolkningsvækst på Sjælland på 300.000 inden 2070. Med afsæt heri analyseres 

boligbehov og -priser, trafikforhold, klimaaftryk og andre samfundsøkonomiske effekter. Det var uklart 

hvilken status analysen har i forhold til de  offe tlig høri g o  SMV’e , hvilket Ja o  ville forsøge at 
indhente svar på.  

Der var enighed om at LUs høringssvar måtte forholde sig til væsentlige aspekter i den 

samfundsøkonomiske analyse. Jacob ville med tekstelementer til høringssvaret identificere sådanne 

pu kter til æste øde. Med udga gspu kt i a alyse  og SMV’e  ville Lars til æste øde foreslå pu kter 
og tekstelementer til høringssvaret om klima- og stormflodssikring. Claus ville tilsvarende fokusere på 

lokale forhold om nærtrafik og sejlads for . . SMV’e s a alyser af Ly ettehol -projektets delelementer. 

Frode ville tilsvarende fokusere på idéfasehøringen om Metrolinje M5. 

Bidrag til høringssvaret ville blive drøftet på næste møde mhp. at starte på en skitse til høringssvaret, 

herunder vurdere om der er emner der kræver yderligere bearbejdning.  

 

Under pkt. 4 aftaltes at næste møde afholdes i Beboerhuset onsdag d. 12. okt. kl. 17-19.  

Tak om sekretariatet vil reservere mødelokale. 

Frode meddelte, at Mogens Holm, grundet travlhed, har besluttet udtræde af Lynetteholm-gruppen. 

 

Deltagere: Jacob Fuchs, Lars Josephsen, Claus Bendixen, Mette Rathsach (ved mødestarten) og Frode 

Neergaard (referent)    

 

Mvh, 

Frode 
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